
Protokół nr XIII/2019 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 29 października 2019r.  

w godz. 15:00 do 17:45 w Gminnym Centrum Kultury w Małej Nieszawce 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Dorota Krychowiak 

5. Ryszard Kryszewski 

6. Aleksandra Rębacz 

7. Alina Sobecka 

8. Marcin Sobiech 

9. Katarzyna Streich 

10. Jadwiga Szczygielska 

11. Rafał Szulc 

12. Wioletta Szymańska 

13. Ireneusz Śmiechowski 

14. Ewa Tarkowska 

15. Arkadiusz Wyrzykowski 

 

 

Proponowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum, 

     b) przyjęcie porządku obrad. 

2.  Przyjęcie protokołu z: 

a)      XI sesji, która odbyła się w dniu 24 września 2019 roku, 

b)      XII sesji, która odbyła się w dniu 15 października 2019 roku, 

3.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a)  wyrażania zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce 

(dz. nr 201/5) (druk nr 1), 

b) wyrażania zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce 

(dz. nr 201/4) (druk nr 2), 

c) wyrażania zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce 

(dz. nr 190/3) (druk nr 3), 

d) wyrażania zgody na zbycie udziału w prawie własności nieruchomości rolnej zabudowanej 

położonej w miejscowości Dorohusk (dz. nr 579/2) (druk nr 4), 

e) statutu sołectwa Brzoza (druk nr 5), 

f) statutu sołectwa Cierpice (druk nr 6), 



g) statutu sołectwa Mała Nieszawka (druk nr 7), 

h) statutu sołectwa Wielka Nieszawka (druk nr 8), 

i) wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Toruniu na kadencję 2020-2023(druk nr 9), 

j) upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce 

do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym (druk nr 10). 

k) zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na 2019 rok (druk nr 11) 

 

Przerwa 

 

4.  Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji.  

5.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał. 

6.  Interpelacje i wolne wnioski. 

7.  Zakończenie sesji. 

Ad.1  

a) XIII sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzył Przewodniczący Rady Gminy 

Arkadiusz Wyrzykowski. Na wstępie powitał Pana Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnik 

Gminy, Panie i Panów Radnych, zaproszonych oraz mieszkańców gminy. 

Przewodniczący stwierdził, że w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 

15, co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

b) Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek w sprawie zmiany porządku 

obrad, dotyczący przesunięcia w punkcie 3, podpunktu  ”i” na początek rozpatrywanych 

projektów uchwał w tym punkcie.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy zmieniła porządek obrad. 

 

Ad.2  

a)Przewodniczący Rady poinformował, że do biura Rady Gminy nie wpłynęły żadne uwagi 

co do treści protokołu z XI sesji, która odbyła się w dniu 24 września 2019 roku. W związku z 

tym poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XI sesji w przedstawionej treści.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Ewa Tarkowska 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z XI sesji został przyjęty przez 

Radę Gminy większością głosów.  

b)Przewodniczący Rady poinformował, że do biura Rady Gminy nie wpłynęły żadne uwagi 

co do treści protokołu z XII sesji, która odbyła się w dniu 15 października 2019 roku. W 

związku z tym poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XII sesji w przedstawionej treści.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

Ewa Tarkowska 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z XII sesji został przyjęty przez 

Radę Gminy większością głosów.  

Ad. 3 

i) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 9) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że Rada Gminy zobowiązana jest do wyboru 

dwóch ławników do Sądu Okręgowego w Toruniu na kadencję 2020-2023.  

Radna Ewa Tarkowska przedstawiła opinię o każdym z kandydatów na ławników.  

Kandydat na ławnika Ewa Król zaprezentowała swoją kandydaturę. 

Kandydat na ławnika Małgorzata Kuzimska zaprezentowała swoją kandydaturę. 

Kandydat na ławnika Bronisława Masłowska zaprezentowała swoją kandydaturę.  

Przewodniczący Rady powołał Komisję Skrutacyjną w składzie : Alina Sobecka, 

Mieczysław Kociucki, Katarzyna Streich. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Alina Sobecka poinformowała, że w wyniku 

przeprowadzonego tajnego głosowania na ławników do Sądu Okręgowego w Toruniu zostały 

wybrane: Pani Bronisława Masłowska (13 głosów), i Pani Ewa Król (6 głosów). 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Toruniu na kadencję 2020-2023(druk nr 9) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: , BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 



Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała nr 

XIII/61/2019). 

a) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że jest to przedmiotowa nieruchomość zgodnie 

z miejscowym planem zagospodarowania Gminy Wielka Nieszawka, położona na obszarze 

dróg wewnętrznych, tworzy razem z działką nr 201/4 drogę dojazdową do położnych wzdłuż  

niej działek budowlanych.  Działka 201/5 łączy się ze stanowiącą drogę gminną działką nr 

205 i przez co razem z działka nr 201/4 stanowi jedyne połączenie  drogowe do położonych 

wzdłuż drogi działek przeznaczonych na cele budowlane. Obecnie działki te pozbawione są 

dostępu do drogi publicznej. Działki te zostałyby nabyte w drodze darowizny.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały negatywnie w stosunku, 2 głosy za, 3 głosy przeciw. 

Jednocześnie chciała przekonać radnych, do przyjęcia projektu uchwały argumentując to 

dobrem mieszkańców Gminy. Mieszkańcy którzy zakupili tam działki pozbawieni są 

możliwości dojazdu. 

Radna Aniela Grela - zapytała jak to jest możliwe, że działki budowlane zostały wytyczone 

bez drogi dojazdowej do nich ?  

Radna Katarzyna Streich – powiedziała, że Komisja nie odrzuca stanowczo tego projektu 

uchwały, dodając, że każde przejęcie gruntu stanowi pewne konsekwencje dla gminy.  

Przewodniczący Rady – powiedział , że na tym obszarze jest przestrzeń przeznaczona na 

domy mieszkalne i nowych mieszkańców, droga będzie przejęta za darmo, zostanie 

uregulowany dojazd do drogi gminnej, plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje w 

tym miejscu działki.  

Radna Aleksandra Rębacz – powiedziała, że jest więcej działek na terenie gminy gdzie nie 

jest uregulowana kwestia dojazdu, co nie stanowi problemu by doprowadzić tam media. 

Wyraziła obawę, że w przyszłości osoby nabywające te grunty upomną się o przyłączenie 

mediów. Działki które nie zostały sprzedane, ich wartość znacząco wzrośnie.  

Radca Prawny – poinformowała, że nie doradzała by gminie inwestycji w media, na nie 

swoich działkach.  

Radna Wioletta Szymańska -  poprosiła o 5 minut przerwy. 

 Przewodniczący Rady - przypomniał o tym, że działki które gmina chce przejąć są do drogi 

gminnej, do której nie ma dojazdu.  

Przewodniczący Rady - ogłosił 5 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażania zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce (dz. 

nr 201/5) (druk nr 1). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA:  



Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

Przeciw: Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Katarzyna Streich, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

Wstrzymuję się : Grzegorz Dombrowski, Alina Sobecka, Rafał Szulc 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy większością głosów odrzuciła uchwałę 

wyrażania zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce (dz. 

nr 201/5) (druk nr 1), 

b) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2)  

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że jest to sytuacja analogiczna jak przy druku  

nr 1.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały negatywnie w stosunku, 2 głosy za, 3 głosy przeciw. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażania zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce (dz. 

nr 201/4) (druk nr 2). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA:  

Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

Przeciw: Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna 

Streich, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

Wstrzymuję się : Grzegorz Dombrowski, Rafał Szulc 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy większością głosów odrzuciła uchwałę 

wyrażania zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce (dz. 

nr 201/4) (druk nr 2). 

c) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3)  

Wójt Krzysztof Czarnecki - poinformował, że prawo własności nieruchomości działki o nr 

190/3 stanowi współwłasność kilku rodzin. Grunty te zostaną nabyte przez gminę 

nieodpłatnie. Działka ta stanowi wewnętrzną część ulicy Liliowej. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażania zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej Nieszawce (dz. 

nr 190/3) (druk nr 3), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała nr 

XIII/62/2019). 

d) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że na podstawie prawomocnego wyroku Sądu 

Rejonowego w Toruniu, gmina nabyła 3/24 udziału w spadku po p. Smolińskim, tj. udział w 

nieruchomości rolnej w miejscowości Dorohusk działka nr 579/2. Zgodnie z ustawą o 

gospodarce nieruchomościami, nieruchomość zbywalna jest w drodze bez przetargowej jeżeli 

przedmiotem zbycia jest udział w nieruchomościach, a zbycie następuje na rzecz innych 

współwłaścicieli nieruchomości. Majątek zostanie zbyty na rzeczy innych współwłaścicieli 

nieruchomości po zasięgnięciu opinii rzeczoznawcy majątkowego który wyceni wartość 

przedmiotowej nieruchomości.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażania zgody na zbycie udziału w prawie własności nieruchomości rolnej zabudowanej 

położonej w miejscowości Dorohusk (dz. nr 579/2) (druk nr 4), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała nr 

XIII/63/2019). 

 

e) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5).  

Wójt Krzysztof Czarnecki – poprosił o przedstawienie projektów uchwał druk nr 5,6,7,8 

radną Aleksandrę Rębacz. 

Radna Aleksandra Rębacz wyraziła zadowolenie z powodu zakończenia etapu tworzenia 

projektów statutów sołeckich. Poinformowała, że ostatni statut który obowiązywał został 

stworzony 29.10.2001r. Prace nad tworzeniem projektów pochłonęły dużo czasu. Pod uwagę 

komisja brała opinie radnych, mieszkańców, sołtysów. Kolejnym etapem był organ nadzoru w 



osobie radcy prawnego p. Muszarskiego z Urzędu Wojewódzkiego który zaopiniował 

pozytywnie projekty statutów. Radna podziękowała p. radcy prawnej Beacie Romanowskiej 

za piecze i pomoc w pracach nad statutami sołeckimi .  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Statutowo- 

Regulaminowej. 

Przewodnicząca Komisji Aleksandra Rębacz - poinformowała, że  komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Sołtys Brygida Czapiewska - powiedziała, że rada sołecka z Małej Nieszawki dokonała 

wiele poprawek które nie są widoczne w projekcie uchwał. Podziękowała za przygotowanie 

statutów. 

Sołtys Mirosław Cierzniewski - podziękował za przygotowanie statutów. Powiedział, że 

liczył na wprowadzenie zapisu regulującego sposób zgłaszania kandydatów na sołtysa. 

Radca Prawny - powiedziała, że udział mieszkańców ogranicza się w tej sprawie do 

konsultacji i opinii. To komisja która jest częścią rady ocenia które wnioski są zasadne, a 

które nie. Został wprowadzony punkt prezentacji programu wyborczego kandydata na sołtysa. 

Radny Ryszard Kryszewski - uważa, że powinien zostać wprowadzony zapis o 

wcześniejszym zgłoszeniu kandydatów na sołtysów.  

Radna Ewa Tarkowska - przychyliła się do głosów sołtysów. Zapytała panią radcę dlaczego 

nie zostały uwzględnione te zapisy w statutach. 

Radna Aleksandra Rębacz - powiedziała, że osoby które będą chciały brać udział w  

wyborach na sołtysa będą wstanie się do tego wcześniej przygotować.  

Radna Aniela Grela - powiedziała, że należało by rozważyć zdanie sołtysów. 

Radna Wioletta Szymańska - powiedziała, że nie ma potrzeby zapisu wcześniejszego 

zgłaszania kandydatur na sołtysów.  

Radny Ireneusz Śmiechowski - poparł zdanie sołtysów.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie statutu 

sołectwa Brzoza (druk nr 5), 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

Wstrzymuję się: 1  

Ewa Tarkowska 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIII/64/2019). 

f) Przewodniczący Rady poprosił o wprowadzenie w temat (druk nr 6).  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Statutowo- 

Regulaminowej. 



Przewodnicząca Komisji Aleksandra Rębacz - poinformowała, że  komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie statutu 

sołectwa Cierpice (druk nr 6), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

Wstrzymuję się : 1   

Ewa Tarkowska 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIII/65/2019). 

 

g)  Przewodniczący Rady poprosił o wprowadzenie w temat (druk nr 7).  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Statutowo- 

Regulaminowej. 

Przewodnicząca Komisji Aleksandra Rębacz - poinformowała, że  komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie statutu 

sołectwa Mała Nieszawka (druk nr 7), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

Wstrzymuję się : 1   

Ewa Tarkowska 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIII/66/2019). 

 

                                                                                                                                                                

h)  Przewodniczący Rady poprosił o wprowadzenie w temat (druk nr 8).  



Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Statutowo- 

Regulaminowej. 

Przewodnicząca Komisji Aleksandra Rębacz - poinformowała, że  komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie statutu 

sołectwa Wielka Nieszawka (druk nr 8), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

Wstrzymuję się : 1   

Ewa Tarkowska                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIII/67/2019). 

i) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 10). 

Wójt Krzysztof Czarnecki - poprosił o zabranie głosu p. Ewę Kucharską -Wróblewską. 

Kierownik Referatu Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji Ewa Kucharska-

Wróblewska – poinformowała, że druk nr 10 dotyczy upoważnienia Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce do prowadzenia postępowania w 

sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym. Chodzi o stypendia 

socjalne ,zgodnie z ustawą o systemie oświaty wójt ma możliwość przeniesienia kompetencji 

i upoważnienia kierownikowi GOPS w sprawach świadczeń pomocy o charakterze socjalnym. 

Zamierzeniem uchwały jest przekazanie kierownikowi GOPS z dniem 1 stycznia 2020 r. 

prowadzenia postępowań i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach przyznawania 

świadczeń pomocy materialnej.   

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Alina Sobecka - poinformowała, że komisja negatywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radna Aniela Grela - powiedziała, że nie powinno się dzielić dzieci na zdolnych, i na tych 

biednych korzystających ze stypendiów z GOPS.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielkiej Nieszawce do 

prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym (druk nr 10). 

 

Wyniki głosowania: 



ZA: 4, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA: 4 

Mieczysław Kociucki, Marcin Sobiech, Jadwiga Szczygielska, Arkadiusz Wyrzykowski 

Przeciw : 8 

Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska 

Wstrzymuję się : 3   

Grzegorz Dombrowski, Dorota Krychowiak, Aleksandra Rębacz 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy odrzuciła uchwałę większością głosów  

j) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 11) 

Wójt Krzysztof Czarnecki poprosił o zabranie głosu panią skarbnik.  

Skarbnik Monika Szczerkowska - poinformowała, że po stronie dochodów budżetowych 

proponuje się dochody na dotację celową, pod nazwą dokonanie inwentaryzacji wyrobów 

zawierających azbest. Z ministerstwa gmina ma otrzymać 5900 zł, a kwotę 3325 zł gmina ma 

pokryć z własnych kosztów. Proponuje się zwiększenie o kwotę 5000 zł planu finansowego 

dochodu i wydatków rachunku dochodów własnych z tytułu otrzymanych darowizn w postaci 

pieniężnej, zmiana nastąpić ma w szkole podstawowej w Małej Nieszawce. Po dokonaniu 

zmian, dochody budżetu wyniosą 32 903 526 zł a wydatki 43 456 48 zł. Powyższe zmiany nie 

spowodują zwiększenia deficytu budżetu. 

Przewodniczący Rady Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Mieczysław Kociucki - poinformował, że  komisja zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka na 2019 rok (druk nr 11) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA: 15 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała nr 

XIII/68/2019). 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.  

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady. 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady oddał głos przewodniczącym Komisji w celu złożenia informacji o 

działalności komisji między sesjami, i tak: 



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mieczysław Kociucki – poinformował, że Komisja 

spotkała się w dn. 29 października w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wioletta Szymańska –

poinformowała, że Komisja nie spotykała się między sesjami. 

 Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Aleksandra Rębacz– 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 29 października w celu opiniowania 

materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji Małgorzata Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że Komisja spotkała się w 

dn. 29 października w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 29 października w celu opiniowania 

materiałów na sesję. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na XI sesji Rady 

Gminy, która odbyła się w dn. 24 września 2019 r. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy.  

Wójt Krzysztof Czarnecki przedstawił informację na temat inwestycji na terenie gminy. 

Do 29 października ma zostać zrealizowana sieć wodno-kanalizacyjna na ul. Bukowej. Na ul. 

Wałowej, Żwirowej, Mennonitów prace zostały zakończone, odbiór nastąpi po dostarczeniu 

inwentaryzacji geodezyjnej. Na terenie całej gminy trwają prace związane z oświetleniem 

drogowym. Ponadto zrealizowano wymianę 450 sztuk wodomierzy z odczytem radiowym, 

wymieniono kocioł gazowy w szkole podstawowej w Małej Nieszawce. Zbudowano progi 

zwalniające na ulicach: Krętej, Sosnowej, Leśnej, Długiej, Mennonitów. Wkrótce nastąpi 

rozpoczęcie prac w zakresie modernizacji placów zabaw. Wójt zaprosił radnych na spotkanie 

w  dniu 7 listopada o godz. 12 w zakresie inwestycji na przyszły rok.  

Radna Aniela Grela – złożyła wniosek formalny o zatrudnienie opiekunki środowiskowej  

na terenie Gminy Wielka Nieszawka.  

Radna Wioletta Szymańska – w imieniu klubu "Wspólne Gniazdo" złożyła wniosek 

formalny o wznowienie rozmów z PKP i Urzędem Marszałkowskim, w sprawie przywrócenia 

przystanku PKP w Cierpicach, argumentując, że ułatwi to mieszkańcom gminy transport do 

Torunia, Solca i Bydgoszczy.  

Radny Ryszard Kryszewski –poruszył temat znakowania prac związanych z progami 

zwalniającymi, co do tej pory szwankowało. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że jeżeli jest potrzeba zatrudnienia opiekunki 

środowiskowej, podejmie rozmowę z kierownikiem oddziału, GOPS będzie musiał pomyśleć 

o zatrudnieniu takiej osoby. W czasie gdy most w Toruniu zostanie zamknięty, dodatkowy 

przystanek PKP jest jedną z rozważanych opcji.  

Radny Ireneusz Śmiechowski – skierował pytanie do Wójta, na jaką kwotę mieszkańcy 

gminy  zalegają z opłatami za wodę i ścieki. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że będzie to można jednoznacznie stwierdzić na 

koniec roku.  



Radna Jadwiga Szczygielska – zapytała jaki jest obecnie deficyt budżetowy, jaki jest 

planowany na koniec roku 2019, i co się na niego składa ? 

Skarbnik Monika Szczerkowska – odpowiedziała, że wysokość deficytu wynosi 10 552 957 

zł. Pierwotnie deficyt był zakładany na poziomie ok. 7 200 000, następnie zwiększono go do 

ok. 10 000 000 zł. Dodała, że nie zostaną zrealizowane wszystkie inwestycje na ten rok, np. 

Centrum Społeczno- Kulturowe, tj. około 6 000 000, zostanie przeniesionych na przyszły rok.  

 Radna Ewa Tarkowska – poprosiła o wzmożenie działań w następujących sprawach : 

usprawnienie Gminnego Ośrodka Zdrowia, rozwiązanie problemu transportu publicznego na 

terenie gminy, podjęcie działania w temacie masztu telekomunikacyjnego, a także karty 

mieszkańca.  

Radna Wioletta Szymańska – poruszyła temat organizacji Gminnego Ośrodka Zdrowia. 

Poprosiła by zająć się tą sytuacją. Dodatkowo poruszała kwestię budowy Centrum Obsługi 

Mieszkańców. Zapytała jakie są plany i pomysły w tym temacie ?  

Radna Aniela Grela – zapytała czy nie lepiej by było wybudować jeden budynek dla Urzędu 

Gminy i Ośrodka Zdrowia, co zaoszczędziło by dużo kosztów. Powiedziała, że słychać 

negatywne głosy na temat GOZ. Wyraziła prośbę o wykonanie progu zwalniającego przy 

gimnazjum w Cierpicach. Przekazała, że cmentarz na glinkach jest bardzo zaniedbany. 

Przekazała sugestie, na możliwość wprowadzenia dodatkowego przystanku na żądanie PKP w 

Cierpicach.   

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że w dniu 29.10 miało się odbyć spotkanie 

kierownika GOZ z kandydatem na pediatrę. Uprzątnięto teren cmentarza na glinkach i mogiłę 

zbiorową na Cierpicach. To PKP podejmie decyzję odnośnie przystanku na żądanie.  

Radny Mieczysław Kociucki – przekazał, że  obszar cmentarza na glinkach jest duży, można 

by było zlecić firmie zewnętrznej nadzór nad sprzątaniem. Wystosował prośbę o sporządzenie 

listy dróg nabytych w drodze darowizny przez gminę według dat nabycia. Zapytał jaka jest 

pojemność oczyszczalni ścieków po modernizacji, oraz ile możemy przyjąć przyłączy od 

mieszkańców. Zapytał także jak dużo pieniędzy do tej pory pochłonął przystanek PKP na 

Kąkolu. Na powyższe pytania radny poprosił wójta o oficjalną odpowiedź na piśmie.  

Sołtys Brygida Czapiewska – zapytała czy w Małej Nieszawce będzie przeprowadzana 

wymiana wodomierzy.  

Mieszkanka gminy – poruszyła temat MZK. Na jakim etapie są negocjację ? Powiedziała, że 

dla Gminy powinna to być sprawa priorytetowa.  

Radna Alina Sobecka – stwierdziła, że niedopuszczalną rzeczą jest nieprzyjmowanie przez 

lekarzy naszego Ośrodka Zdrowia chorych dzieci. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy - powiedział, że MZK nie jest sprawą 

konieczną. Młodzi ludzie są zadowoleni z obecnego przewoźnika Arriva.  

Radna Aleksandra Rębacz - zapytała jaki był by koszt autobusu szkolnego, i czy można 

pozyskać  środki zewnętrzne na ten cel ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że głosy w sprawie MZK są w gminie 

podzielone.   

 

Rada Gminy większością głosów przyjęła wniosek formalny klubu "Wspólne Gniazdo"  

dotyczący przywrócenia stacji Cierpice (stara stacja) i utworzenie przystanku z 

wykorzystaniem istniejącej infrastruktury kolejowej tj. peronów.  



 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Gminy Arkadiusz Wyrzykowski podziękował zebranym za wzięcie 

udziału w XIII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknął obrady. 

 

 

 

Protokołował:                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                          (-) Arkadiusz Wyrzykowski 

 


